
Kmetje Polhograjskih dolomitov o žgočih problemih
Na nedavnem sestanku Območne kmečke zveze Pol-

hograjskih dolomitov na Dobrovi so le-ti spet stresli pred
direktorja KZ Ljubljana iožeta Tanka sveženj proble-
mov, ki jih tare ta hip.

Potem. ko so soglasno sklenili. da bo tudi njihova
zveza priskočila na pomoč poplavljencem, je kmete zani-
malo. kako je bilo s prodajo zemljišč doslej in kako bo
v bodoče.

Po mnenju Jožeta Tanka bi se že veliko zemljišč proda-
lo, če nova vlada ne bi bila tako pozorna na to. Moratorij
je bil sprejet zgolj zato, da se promet z zemljišči ustavi,
dokler ne bo sprejel novi zakon. Ta pa naj bi natanko
reguliral, kako naj bi to potekalo in najbrž določi! tudi
višino odškodnine.

Jože Tanko je pojasnil tudi, da se pripravlja nov zakon
o kmetijskih zadrugah. Z določbami tega zakona bodo
seznanili tudi kmete. Nasploh naj bi se zadruge v dveh
letih temeljito preuredile; držale se bodo le še slovenske-
ga zakona in ne več zveznega. Zadruge (ki so načeloma
last kmetov z njihovega območja) naj bi sploh postale
nekakšen komercialni servis. saj se bodo registrirale tudi
za odkup lesa in uvoz ter izvoz blaga. Imele bodo svoj
upravni odbor, katerega predsednik bo iz vrst kmetov.
Skratka, oblikovane bodo po avstrijskem konceptu.

Na vprašanje, kako Kmetijska zadruga Ljubljana gleda
na prodajo mimo nje, pa je njen direktor dejal: »Ce bo
trg prost, potem bo to pač trženje. Če bomo imeli
zadrugo in jo spoštovali tako kot jo spoštujejo drugod.
potem bomo pač prodajali preko nje.«

Kmetom tudi poslej ne bo treba trepetati za prihranke
v Hranilno kreditni službi. »Za zdaj bo k jamčila za
hranilne vloge država. potem pa kmečka banka. HKS bo
dobila drugo vlogo in bo pravzaprav nekakšen podaljšek
kmečke banke. Tu se bodo zbirali prihranki ne le kme-
tov, ampak tudi drugih občanov. lahko tudi v devizah.
Skratka. vsakdo od nas. ki ima zeleno knjižnico. bo
lahko od zdaj naprej dvigal denar tudi na kmečki banki.
Vse bo seveda povezano računalniško. s tem. da bo ta
povezava kajpada vključevala tudi KZ Dobrovo.« je
dejal Jože Tanko.

Kmete je zanimalo tudi to, kako bo poslej s trženjem
z mlekom (zgradili naj bi čimveč novih hladilnic in zbiral-
nic, da bi se izboljšala kakovost mleka). ali je možna
prodaja mleka direktno v Ljubljanske mlekarne. čigava
so pravzaprav zadružna skladišča. kako je z dohodki
prodajaln, zakaj so marže v trgovinah s kmetijskim mate-
rialom tako visoke. ali lahko njihove dolgove v zadrugi
izterjajo predčasno, pa tudi to, ali je možna zaplemba, če
ne morejo izplačati dolga. B. V.


